
Zápis ze 4. jednání KSZM-MA21 ze dne 5. 9. 2023 P10-372432/2023

ZÁPIS

ze 4. jednání Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 (KSZM- 
MA21),

které se konalo 5. září 2023 v Základní škole Solidarita

Přítomní členové komise: viz prezenční listina
Omluvení členové komise: Mgr. Marek Reimer, Mgr. Kateřina Plchová 
Neomluvení členové komise: --
Hosté: viz prezenční listina
Jednání komise bylo zahájeno: 17:03
Dle §6 odst. 6 JŘ konstatováno: Komise je usnášeníschopná.

Program: schválené body jednání

1. Schválení programu 4. jednání KSZM-MA21
2. Představení Základní školy Solidarita a akce Školní plácek
3. Koncepce rodinné politiky
4. Audity udržitelného rozvoje v rámci MA21
5. Strategický plán udržitelného rozvoje: Hodnotící zpráva za rok 2022 a aktualizace
6. Kampaň „Dost bylo plastu"
7. Informace o nadcházejících akcích
8. Různé, diskuse

Průběh jednání komise včetně stanovisek

Jednání bylo zahájeno hlasováním o účasti hostů - Ing. arch. Marie Petrová, Ing. Jarmila 
Cikánkové, Bc. Lenka Vokatá, Ing. Petr Beneš, Mgr. Veronika Žolčáková, Mgr. Alena Snelling, Bc. 
Jaroslava Bednářová - na jednání KSZM-MA21.
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Procedurální hlasování o účasti přítomných hostů na 4. jednání KSZM-MA21.

Pro 9

Proti 0

Zdrželi se 0

17:04 příchod Bc. Kateřina Vávrová

Procedurální hlasování o schválení zápisu ze zasedání dne 20. 6. 2023.

Pro 10

Proti 0

Zdrželi se 0

Ověřovatelkou zápisu byla navržena Renata Chmelová.

Procedurální hlasování o návrhu na stanovení Renaty Chmelové ověřovatelkou zápisu.

Pro 10

Proti 0

Zdrželi se 0
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1. Schválení programu 4. jednání KSZM-MA21

Procedurální hlasování o navrženém programu 4. jednání KSZM-MA21.

Pro 10

Proti 0

Zdrželi se 0

17:20 příchod Mgr. Lucie Loučková

2. Představení Základní školy Solidarita a akce Školní plácek

Ředitelka Základní školy Solidarita, Karin Marques, shrnula základní informace o škole, její historii 
a nárůst počtu dětí, které tuto školu navštěvují. Poukázala na to, že vzhledem k počtu 620 žáků 
na školu není dostatečné zázemí jídelny a sportovišť.
Paní ředitelka představila Školní plácek - happeningovou pilotní akci na komunikaci přímo před 
školou, při které je část ulice Brigádníků uzavřena pro vjezd vozidel a je využita pro výuku dětí, 
pro setkávání místní komunity, pro jezdce na koloběžkách a jiné kulturní akce.
Akce má za cíl poukázat na nutnost zklidnění dopravy v okolí školy a zajištění větší bezpečnosti 
dětí. Během třítýdenního provozu bude mezi veřejností, rodiči a místními obyvateli uskutečněna 
anketa o uzavírce tohoto úseku komunikace.

Diskuse: Renata Chmelová, Ing. arch, et Ing. Lubomír Bača, Petr Kopecký

3. Koncepce rodinné politiky

Veronika Žolčáková navázala na svůj vstup a představení Koncepce rodinné politiky na 
červnovém jednání komise, zmínila základní informace s důrazem na procesy, které probíhaly od 
června do začátku září. Členové komise a vedoucí odborů úřadu měli možnost přes letní 
prázdniny dokument připomínkovat a nyní je projednáván ve vybraných výborech a komisích MČ 
P10. Zaslané náměty byly ve většině případů do koncepce zapracovány.
Nyní je dokument ve finálním znění, bude předložen ke schválení na zářijovém zasedání RMČ a 
ZMČP10.
Akční plán koncepce, který bude zahrnovat konkrétní aktivity, bude součástí Akčního plánu ke 
Strategickému plánu udržitelného rozvoje. Zároveň byla zpracována a je k dispozici Zpráva o 
rodinné politice, která zahrnuje konkrétní aktivity pro rodiny od ledna do září 2023.
Návrhová část předložené koncepce bude využita pro stanovení priorit a jejich provázanost 
v rámci dotačního řízení.
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Demografické údaje uvedené v analytické části byly aktualizovány a reflektují stěhování obyvatel 
mezi lokalitami MČ P10.
Návrhová část má, včetně základních opatření, rozsah 15 stránek a bude součástí bookletu 
(čtenářsky přívětivé formy shrnutí koncepce).

Podněty ze zasedání komise:
• Je nutno prověřit a informovat - v programovém prohlášení RMČ je jako dlouhodobý 

plán zmíněno zprovoznění nového rodinného centra
• Do koncepce by bylo dobré zapracovat přesah služeb Rodinného centra Jablíčkov

z Malešic až do Strašnic - předat připomínku zpracovatelům koncepce
• Podnět ke zlepšení informovanosti obyvatel o akcích pro rodiny.

Diskuse: Ing. Jana Komrsková, Ing. Milan Maršálek, Mgr. Veronika Žolčáková, Mgr. Alena Snelling, 
Bc. Lenka Vokatá, Renata Chmelová

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise doporučuje schválit Koncepci rodinné politiky.

"KSZM-IVIA2Í doporučuje Radě MČ Praha 10 schválit Koncepci rodinné politiky."

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 3

4. Audity udržitelného rozvoje v rámci MA21

Milan Maršálek, politik pro místní Agendu 21 a Projekt Zdravé město, nejprve shrnul vývoj MA21 
v Praze 10 a postup z kategorie D až k obhájení kategorie B v rámci kritérií MA21 v roce 2021. 
Nastínil i další plány. MČ Praha 10 se chce přihlásit k naplnění auditů v nejvyšší kategorii A. Toto 
rozhodnutí by měla učinit MČ Praha 10 formou projednání a přijetí usnesení na RMČ P10 a 
následně ZMČ P10. Na podzim 2023 připraví oddělení strategického rozvoje a participace shrnutí 
postupu v MA21 v dokumentu Hodnotící zpráva za rok 2023 k auditu udržitelného rozvoje MČ 
P10. Pokud se MČ P10 přihlásí k plnění auditů MA21 v kategorii A, bude na podzim 2024 
obhajovat svůj postup ve veřejné obhajobě.
Následně se slova ujala Marie Petrová a představila místní Agendu 21, systém, který dává řád 
aktivitám a činnostem běžně fungujícím v každém městě. Vyhodnocení postupu se sleduje 
pomocí auditů udržitelného rozvoje, indikátorů a hodnotících kritérií nastavených podle 
pokročilosti realizátorů. V kategorii B i A kritérií MA21 se město samo hodnotí a navíc ho hodnotí 
oponenti v oponentním posudku. Město musí dokázat, že v rozvoji postupuje vyváženě, 
systematicky a průřezově. Pro splnění kategorie A je základní podmínkou mít alespoň jednu 
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oblast z 11 oblastí udržitelného rozvoje hodnocenou jako excelentní a zároveň v oblasti veřejná 
správa nesmí být udělena podmínka. Analýza současného stavu navíc ukáže slabá místa v rozvoji 
a příležitost ke zlepšení.
Souhrnné informace k MA21 jsou ke zhlédnutí na videu zde.

Diskuse: Ing. Jarmila Cikánkové, Ing. Milan Maršálek, Bc. Milan Válek, Mgr. et Mgr. Tomáš Janík, 
Bc. Lenka Vokatá

17:56 odchod Ing. Jana Komrsková

Předseda dal následně hlasovat, že komise doporučuje RMČ přihlásit se k procesu auditů 
udržitelného rozvoje v rámci MA21.

"KSZM-MA21 doporučuje Radě MČ Praha 10 a Zastupitelstvu MČ Praha 10 přihlásit se 

k procesu auditů udržitelného rozvoje v rámci MA21 s cílem získání kategorie A."

Pro 10

Proti 0

Zdrželi se 0

18:10 Odchod p. Kopecký

5. Strategicky plán udržitelného rozvoje: Hodnotící zpráva za rok 2022 a aktualizace

18:13 Odchod: Bc. Kateřina Vávrová
18:17 Příchod: Petr Kopecký
18:21 Odchod: Mgr. Karin Marques

Hodnotící zpráva za rok 2022

Alena Snelling, vedoucí oddělení strategického rozvoje a participace, představila Hodnotící 
zprávu o plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ P10 pro období 2020 - 2030" za 
rok 2022. Shrnula závěry plynoucí z vyhodnocení, zmínila oblasti, kde došlo ke zhoršení či 
zlepšení stavu oproti minulému roku a ukázala na příležitosti ke zlepšení. Způsob hodnocení 
postupu je závazně stanoven v realizační části strategického plánu a je rozdělen do několika 
oblastí.
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Diskuse: Mgr. Milan Maršálek, Petr Kopecký, Mgr. Karin Marques, Renata Chmelová, Mgr. et
Mgr. Janík

18:30 příchod Karin Marques

Předseda dal následně hlasovat, že komise bere na vědomí Hodnotící zprávu o plnění 
„Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020 - 2030" za rok 2022

"KSZM-MA21 bere na vědomí Hodnotící zprávu o plnění „Strategického plánu udržitelného 
rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020 - 2030" za rok 2022."

Pro 9

Proti 0

Zdrželi se 0

Aktualizace Strategického plánu:

Alena Snelling se zaměřila ve svém příspěvku na základní postup při aktualizaci Strategického 
plánu, proč vlastně potřebujeme aktualizovat, jaké nové vlivy se během posledních let promítly 
do života obyvatel nejen Desítky, a také nutnost posoudit směřování MČ P10.
Téma bude následně představeno na odborné skupině ke strategii, která by měla rozhodnout o 
šíři aktualizace, navrhnout úpravy, revidovat ukazatele a aktualizovat analytické údaje.
Detailní postup aktualizace Strategického plánu bude představen na příštím zasedání komise.

Diskuse: Mgr. Milan Maršálek, Renata Chmelová

6. Kampaň „Dost bylo plastu"

Milan Maršálek se ve svém sdělení soustředil na vysvětlení, proč obnovujeme závazek 
z minulosti, do jakých oblastí se závazek promítne a co v praxi změna způsobu chování 
zaměstnanců úřadu znamená. Dokument je nyní možné připomínkovat, v pondělí 18. 9. bude 
projednáván na Výboru životního prostředí a s jeho implementací se počítá v nové budově 
do konce roku 2023. Včetně záměru na sběr PET lahví v nové budově úřadu a jejich 

pravidelný odvoz do řetězce Kaufland.
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Dokument je v mnoho směrech inovativní a nabízí cesty, jak např. získávat pro realizaci 
opatření strategické partnery. MČ Praha 10 v rámci svých kompetencí připomínkuje návrhy 

národních dokumentů v oblasti zálohování PET lahví a odpadového hospodářství.

Diskuse: Petr Kopecký, Bc. Milan Válek

Předseda dal následně hlasovat, že komise doporučuje znovuzapojení MČ Praha 10 do kampaně 
„Dost bylo plastu". A dále že komise doporučuje RMČ informovat vhodnou formou občany a 
lokální organizace s výsledným opatřením.

Pro 9

Proti 0

Zdrželi se 0

2. Radě MČ Praha 10 informovat o výsledných opatřeních vhodnou formou občany městské části 
a lokální organizace zapojené do aktivit podporovaných ze strany MČ Praha 10."

"KSZM-MA21 doporučuje

1. Radě MČ Praha 10 znovuzapojení MČ Praha 10 do kampaně „Dost bylo plastu", kterou 
organizuje Ministerstvo životního prostředí ČR, a to formou přijetí dokumentu obsahujícího 
konkrétní opatření, který bude závazným pro Úřad MČ Praha 10 a doporučujícím pro příspěvkové 
organizace, městské akciové společnosti a další zřízené organizace MČ Praha 10 a jiné relevantní 
působení MČ Praha 10.

7. Informace o nadcházejících akcích

Harmonogram a informace o nadcházejících akcí s tematikou udržitelnosti (výběr akcí do 10. 
10.):

2. 9. 2023 Science Festival na Desítce (ve spolupráci s hl. m. Prahou)
4. 9. - 24. 9. 2023 Školní plácek - pořádá Kreativní Praha v rámci projektu Pražské Plácky ve 
spolupráci s městskou částí Praha 10, ZŠ Solidarita a Pěšky městem
8. - 9. 9. 2023 WastedHack - První český creathon proti plýtvání potravinami (pořádá 
Potravinová banka Praha za podpory MČ Praha 10 a Školní jídelny Praha 10)
16. 9. 2023 Ukliďme svět - World Cleanup Day - podpora dobrovolnických úklidů ze strany MČ 
Praha 10, ČSOP a iniciativy Ukliďme Česko
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16. 9. 2023 Zažít město jinak (sousedské slavnosti)
17. 9. 2023 Reuse neděle v Záběhlicích (hl. m. Praha, MČ spolupráce)
20. - 26. 9. 2023 ETUR: Evropský týden udržitelného rozvoje - podrobně bude uveřejněno na 
stránce www.prahal0.cz/etur
7.10. 2023 Sejdeme se na Desítce - spolkový festival Prahy 10 a den otevřených dveří lokálních 
aktérů a kulturních a volnočasových spolků, více informací na webovém odkazu zde

Podněty ze zasedání komise:
• Zaměřit se na lepší propagace akcí - nyní je vlastníky sociálních sítí omezena propagace 

akcí, zaměřit se na informování ve veřejném prostoru.
• Podpořit aktivaci odběru novinek v Mobilním rozhlasu.

Diskuse: Bc. Lenka Vokatá, Renata Chmelová, Mgr. Alena Snelling

8. Různé, diskuse

Předseda pozval na další zasedání komise, které se bude konat v úterý 10. 10. 2023 od 17 hodin 
buď v nové budově radnice Vinohradská 3218/169, Praha 10, nebo ve staré budově radnice na 
Vršovické 68.

Jednání komise bylo ukončeno v 18:54 hodin.
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Mgr. et Mgr. Tomáš Janík, Ph.D.

Jméno, příjmení a podpis ověřovatele zápisu

Renata Chmelová

datum vyhotovení zápisu
14. 9. 2023

Součástí zápisu jsou stanoviska KSZM-MA21 č. 1 - č. 4
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ÚMČ Praha 10 Příloha č. 1

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

č. KSZM-MA21/4/1/2023

ze dne 5. 9. 2023

k „podpoře schválení Koncepce rodinné politiky".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. DOPORUČUJE

Radě MČ Praha 10 schválit Koncepci rodinné politiky.

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL

11 8 0 3 0

fgr. et Mgr. Tomáš Janík
předseda KSZM-MA21
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ÚMČ Praha 10 Příloha č. 2

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/4/2/2023

ze dne 5. 9. 2023

k „doporučení přihlásit se k procesu auditů udržitelného rozvoje v rámci MA21".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. DOPORUČUJE

Radě MČ Praha 10 a Zastupitelstvu MČ Praha 10 přihlásit se k procesu auditů udržitelného 
rozvoje v rámci MA21 s cílem získání kategorie A.

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL

10 10 0 0 0

1gr. et Mgr. Tomáš Janík
předseda KSZM-MA21
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ÚMČ Praha 10 Příloha č. 3

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

č. KSZM-MA21/4/3/2023 

ze dne 5. 9. 2023

k „Hodnotící zprávě o plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období
2020 - 2030" za rok 2022".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

Hodnotící zprávu o plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období
2020-2030" za rok 2022.

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL

9 9 0 0 0

Mgr. et Mgr. Tomáš Janík
předseda KSZM-MA21
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ÚMČ Praha 10 Příloha č. 4

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

č. KSZM-MA21/4/4/2023

ze dne 5. 9. 2023

k „znovuzapojení MČ Praha 10 do kampaně „Dost bylo plastu" a informování veřejnosti
o výsledných opatřeních"

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. DOPORUČUJE

1. Radě MČ Praha 10 znovuzapojení MČ Praha 10 do kampaně „Dost bylo plastu", kterou 
organizuje Ministerstvo životního prostředí ČR, a to formou přijetí dokumentu obsahujícího 
konkrétní opatření, který bude závazným pro Úřad MČ Praha 10 a doporučujícím pro 
příspěvkové organizace, městské akciové společnosti a další zřízené organizace MČ Praha 10 
a jiné relevantní působení MČ Praha 10.

2. Radě MČ Praha 10 informovat o výsledných opatřeních vhodnou formou občany městské 
části a lokální organizace zapojené do aktivit podporovaných ze strany MČ Praha 10.

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL

9 9 0 0 0

Mgr. et Mgr. Tomáš Janík 
předseda KSZM-MA21




